
آرمان ملی: در حالی مالک باشگاه استقلال امیدوار به 
درآمدزایی این باشگاه از حق پخش است که این مساله هنوز 

در فوتبال ایران حل نشده است. 
   مجمع 

مجمع سالانه هلدینگ خلیج فارس در پژوهشگاه وزارت 
نفت با حضور مدیران و سهامداران برگزار شد و یکی از 
ح شده در جلسه، خرید باشگاه  مهم ترین موضوعات مطر
ح سوالات خود، نگران  با طر استقلال بود. سهامداران 
زیان دهی باشگاه و تأثیر آن بر منافع مالی هلدینگ بودند. 
عبدالعلی علی عسکری، مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس، 
کید کرد که در ابتدا با خرید  به این انتقادات پاسخ داد و تأ
باشگاه مخالف بودند، اما وقتی ۸۰ درصد از شرکت های 
در  شدند.  پذیرش  به  ناچار  کردند،  موافقت  سهامدار 
که یکی از  این جلسه، عبدالعلی علی عسکری مدعی شد 
راهکارهای کلیدی برای تأمین هزینه های باشگاه استقلال، 
دریافت حق پخش تلویزیونی است. وی بیان کرد که حدود 
۸۰ تا ۹۰ درصد از هزینه های استقلال از طریق این حق پخش 
تأمین خواهد شد و وعده داد که با پیگیری این موضوع، 
مشکلات مالی باشگاه به زودی کاهش خواهد یافت. این در 
حالی است که عسکری در دوران مدیریت خود بر سازمان 
فوتبال  باشگاه های  به  پخش  حق  دادن  از  صداوسیما 
کرده بود. هواداران به حق از خود می پرسند  خودداری 
صداوسیما،  بر  علی عسکری  مدیریت  دوران  در  چرا  که 
حتی با وجود درخواست های مکرر باشگاه ها و نهادهای 
ورزشی، هیچ اقدامی جدی برای پرداخت حق پخش صورت 
نگرفت. با توجه به نقش کلیدی حق پخش در تأمین منابع 
مالی باشگاه ها در تمام دنیا، بسیاری انتظار داشتند که 
علی عسکری در آن زمان قدمی در این راستا بردارد. جالب 
این است که او در جلسه دیروز مجمع هلدینگ خلیج فارس 
گفت: ما که در صداوسیما بودیم، حق پخش نمی دادیم، 
که باید حق  اما در برنامه هفتم توسعه پیش بینی شده 
پخش داده شود و می توانیم از این طریق بخش عمده ای 
از هزینه های باشگاه را تأمین کنیم. پیگیری این موضوع نیز 
توسط آقای شهریاری در حال انجام است. علی عسکری در 
ادامه صحبت هایش به موضوع مسئولیت های اجتماعی 
ح  هلدینگ نیز اشاره کرد و گفت که برخلاف شایعات مطر
شده، هلدینگ خلیج فارس تنها 4۸۰ میلیارد تومان بابت 
مسئولیت های اجتماعی هزینه کرده است که بخش کوچکی 
کید کرد که به  از کل درآمد هلدینگ را تشکیل می دهد. او تأ
هیچ وجه هزار میلیارد تومان برای خرید استقلال هزینه نشده 
است و بخش عمده هزینه ها از طریق برنامه های مسئولیت 
موضوع  به  همچنین  وی  شد.  خواهد  تأمین  اجتماعی 
سرمایه گذاری های آتی هلدینگ در باشگاه استقلال اشاره 
کرد و گفت که برنامه های متعددی برای افزایش درآمدهای 
باشگاه از طریق تبلیغات و سایر منابع در نظر گرفته شده 
که باشگاه استقلال به زودی وارد مسیر  افزود  او  است. 
سودآوری خواهد شد و دیگر نیازی به تأمین مالی مستقیم از 
هلدینگ نخواهد داشت. علی عسکری در بخشی از سخنان 
خود درباره استقلال اظهار داشت: در حالی که در سایر نقاط 
جهان، تیم های فوتبال به عنوان یک بیزینس سودآور عمل 
کنون سرمایه گذاری زیادی روی این باشگاه  می کنند، ما تا

نداشته ایم. برخی تصور می کنند ما پول زیادی در این باشگاه 
هزینه کرده ایم، اما حقیقت این است که تنها منابع محدودی 

به این باشگاه اختصاص داده ایم. 
خ حق پخش     نر

حق پخش تلویزیونی در همه  جای دنیا به عنوان مهم ترین 
راه درآمدزایی برای فوتبال شناخته می شود، اما فوتبال ایران 
هیچ وقت به این حق نرسیده است. حالا شرایطی به وجود 
آمده که پرداخت نشدن حق پخش تلویزیونی می تواند منجر 
به حذف ایران از فوتبال بین المللی شود. مرداد سال گذشته 
ایسنا نوشت: فوتبال در قرن ۲۱ با درآمدهایی که از حق پخش 
تلویزیونی  به دست آورده، به یکی از پرسودترین بنگاه های 
اقتصادی تبدیل شده است. در حال حاضر نیمی از درآمد 
تلویزیونی  پخش  حق  به  معتبر  لیگ های  در  باشگاه ها 
که  اختصاص یافته است. این موضوع باعث شده است 
پریمیرلیگ )لیگ برتر انگلستان( به عنوان پربیننده ترین 
رقابت در بین پنج لیگ معتبر اروپایی، درآمد هنگفتی از 
طریق حق پخش تلویزیونی داشته باشد. این راه درآمدزایی 
پخش  حق  هنگفت  اختلاف  که  دارد  اهمیت  حدی  به 
اروپایی  معتبر  لیگ های  باقی  با  پریمیرلیگ  تلویزیونی 
باعث شده که تیم ته جدولی این لیگ تمکن مالی بیشتری 
نسبت به مدعیان سری آ داشته باشد. به همین دلیل ۲4 
تیم چمپیونشیپی حاضرند یک رقابت طاقت فرسای 4۶ 
هفته ای به علاوه بازی های پلی آف را پشت سر بگذارند تا با 
صعود به پریمیرلیگ به سود هنگفت این رقابت ها از حق 
، مدیرعامل باشگاه  پخش تلویزیونی برسند. صادق درودگر
نساجی و عضو هیات رئیسه سازمان لیگ فوتبال در پاسخ 
به این سوال از سوی ایسنا اظهار کرد: ما مبلغی را پیش بینی 
نکردیم و AFC و فیفا آن را ارزیابی و اعلام کردند که حدود 
4۵۰ میلیون یورو ارزش لیگ برتر برای حق پخش است. ما 
این پول را نخواستیم، اما چیزی که برای کشور امکان پذیر 
و منطقی است را در نظر بگیرند؛ عددی که فوتبال را درمان 
کنند. در حال حاضر  کارگروهی آن را بررسی  می کند و در 

باشگاه های لیگ برتری، فدراسیون و سازمان لیگ فوتبال 
باتوجه به نادیده گرفته شدن حق پخش تلویزیونی فوتبال در 
برنامه هفتم توسعه اقتصادی و اجتماعی، نامه های مختلفی 
به محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی و 
اعضای کمسیون تلفیق مجلس خواستار تجدید نظر در این 

رابطه شده اند.
   شرط رئیس 

موضوع درآمد باشگاه های فوتبال از حق پخش تلویزیونی 
سال هاست که تبدیل به یک موضوع لاینحل شده و به همین 
حالت باقی مانده و انگار جواب روشن و مشخصی برای آن 
پیدا نمی شود. سال هاست که باشگاه ها با توجه به راه های 
دشوار درآمدزایی و کانال هایی که هر روز برای جذب اسپانسر 
و پول تنگ تر می شود دنبال اعاده حق خود در موضوع حق 
پخش تلویزیونی هستند. دی ماه سال گذشته جلیلی رئیس 
سازمان صدا و سیما در گفت وگویی با ایسنا درباره موضوع 
خرید حق پخش مسابقات ورزشی و فوتبال ها در پاسخ به این 
پرسش که آیا دغدغه خرید حق پخش را برای همیشه باید 
تمام شده بدانیم؟ توضیح داد: در ارتباط با حق پخش ما با دو 
نوع مسابقات مواجهیم؛ یکی با برنامه ها و بازی های خارجی 
روبه رو هستیم و دیگری فوتبال های داخلی. حرف ما این 
است که به همان شکل که حق پخش بازی های خارجی را ما 
پرداخت می کنیم و در بودجه دولت محترم و مجلس لحاظ 
می شود؛ مثل حق پخش مسابقات بین المللی جام ملت ها، 
المپیک و جام جهانی، به همان نحو باید حق پخشی که برای 
برنامه های ورزشی داخلی تعیین می شود، در ردیف های 
بودجه ما گذاشته شود تا بتوانیم با هماهنگی وزارت ورزش 
به فدراسیون ها اختصاص دهیم. با این حساب مشخص 
شد که چنانچه در ردیف بودجه سازمان صدا و سیما مبلغی 
به عنوان حق پخش تلویزیونی مسابقات داخلی هم در نظر 
گرفته شود باشگاه های فوتبال و لیگ برتری ها می توانند 
امیدوار باشند بالاخره طلسم این ماجرا شکسته شود و آنها 

منبع قابل توجهی برای درآمدزایی پیدا کنند. 
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a r m a n m e l i . i r

حق پخشی که هنوز حل نشده 

قول مالک استقلال برای درآمدزایی؟!

پاسخ منفی زیدان به پیشنهاد  
تیم ملی عربستان

سرمربیگری  پیشنهاد  زیدان  زین الدین 
تیم ملی فوتبال عربستان و جایگزینی اش با روبرتو 
کرد. تیم ملی فوتبال  مانچینی ایتالیایی را رد 
عربستان پس از کسب نتایج ضعیف در مرحله 
نهایی انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ در قاره آسیا 
در پی جذب سرمربی جدیدی به جای روبرتو 
مانچینی ایتالیایی تا پیش از دیدار بعدی اش در 
این رقابت هاست. بر اساس گزارش رسانه های 
عربستانی؛ زین الدین زیدان فرانسوی یکی از 
گزینه های موردنظر فدراسیون فوتبال عربستان 
است اما این مربی تمایلی به هدایت تیم ملی این 
کشور ندارد. کریستوف دوگاری، ملی پوش پیشین 
فرانسه و از نزدیکان زین الدین زیدان گفت که او 
با وجود دریافت پیشنهادهای زیادی تصمیمی 
برای رفتن به عربستان ندارد. دوگاری خاطرنشان 
کرد زین الدین زیدان این روزها با خانواده اتش در 
تعطیلات به سر می برد و با دریافت پیشنهادهای 
از باشگاه های پاری سن ژرمن و منچستریونایتد 
پاسخش به تیم ملی فوتبال عربستان منفی است. 

ویژه

پس از استعفا و کناره گیری از 
هدایت شمس آذر، سعید دقیقی 
در جدیدترین تجربه خود در 
عرصه مربیگری، تصمیم گرفت 
تا راهی خرم آباد شود و هدایت 

خیبر را در دست بگیرد. 

اولین  احمد دنیامالی در 
بازدید خود در سفر استانی به 
آذربایجان شرقی و شهر تبریز، 
به ورزشگاه یادگار امام تبریز 
رفت و از امکانات این ورزشگاه 

بازدید کرد. 

بازیکنان دورتموند برای آشنا 
شدن با جو ورزشگاه و شرایط 
زمین دوشنبه شب گذشته به 
سانتیاگو برنابئو رفتند و مشخص 
بود که مبهوت شکوه و جذابیت 

این ورزشگاه شده اند

ت
شــ

س نو
عک

        مبهوت   خیبر سفر استانی

گفتوگو

و  استقلال  پیشکسوت  روشن  حسن 
کارشناس فوتبال در خصوص تغییرات تیم 

استقلال در این فصل صحبت کرد. 
   در مورد انتخاب سرمربی جدید استقلال 

چه نظری دارید؟
 اینکه یک سرمربی از آفریقای جنوبی آورده اند 
و از آن طرف به سهراب بختیاری زاده گفته اند از 
سرمربی موقت تبدیل به دستیار سرمربی جدید 
باشگاه  از تصمیمات عجیب مدیران  بشود 
است. علی عسگری و احمد شهریاری مدیران 
هلدینگ و باشگاه، افرادی منطقی هستند، 
اما متأسفانه دانش و تجربه لازم را در فوتبال 
ندارند. نمی توانستند مربی خوبی از فوتبال اروپا، 
کنون در  آمریکا و آفریقا بیاورند؟ تمام مربیانی که ا
دسترس هستند بیکار و ضعیف هستند. هر مربی 
خارجی که به فوتبال ایران آمده هم بیکار و سن 
بالا بوده است! مثلاً برانکو به خاطر سابقه قبلی 
، مجدد در سال های گذشته  حضور در کشور
به فوتبال ایران آمد و فونداسیون و نسل سازی 
خوبی برای پرسپولیس انجام داد و بسیار هم 
موفق بود، اما برانکو اصلاً مربی نبود بلکه یک 
روانشناس بود و علت موفقیت او هم توجه 
به مسائل روحی و روانی بازیکنان بود. پیتسو 
موسیمانه را اصلاً نمی شناسم. ظاهراً می گویند 
مربی خوبی در آفریقا بوده، اما باید ببینیم در 
عمل چه کار می کند. واقعاً نمی دانم فوتبال ما 
به کجا رسیده که اینقدر بدبخت شده ایم که 
می رویم در آن طرف کره زمین از کشوری مانند 
آفریقای جنوبی برای باشگاهمان دنبال مربی 
می گردیم! واقعاً من به درست شدن فوتبالِ 
ایران هیچ امیدی ندارم. با این مدیریتی که 
وجود دارد فوتبال ما روز به روز عقب تر می رود. 
آقایان با سرعت بالا در حال سقوط هر چه بیشتر 
در فوتبالِ روز جهان هستند و هنوز درگیر مسائل 

ساده و اولیه فوتبالی هستیم. 
   باید نکونام باقی می ماند؟

من قصد تخریب مدیران باشگاه و هلدینگ را 
ندارم، اما این آقایان از اول مسیر اشتباهی را در 
گر قرار به ماندگاری  پیش گرفتند؛ بارها گفته ام که ا
جواد نکونام در این فصل بود، باید از اول فصل 
او را دودستی می چسبیدند و حفظ می کردند 
تا بهانه ای نداشته باشد. پیروز این بازی جواد 
بود زیرا می تواند تا آخر فصل ادعا کند که من 
می توانستم اوضاع تیم را سروسامان بدهم، اما 
نگذاشتند. باید می گذاشتند نکونام می ماند تا 
بهانه ای نداشته باشد زیرا همین موسیمانه هم 
می آید و آخر فصل بهانه می آورد که من تیم را از 

اول فصل نبستم وگرنه قهرمان می شدیم!

کنش حسن روشن  وا
به انتخاب سرمربی 

خارجی استقلال

دو مدال ایران در تورنمنت پتانک،  
بولز و  بولس ترکیه

تسنیم: تیم ملی پتانک، بولز و بولس ایران در 
پانزدهمین دوره تورنمنت کمر ترکیه به دو مدال 
دست پیدا کرد. تیم ملی پتانک، بولز و بولس در 
پانزدهمین دوره تورنمنت بزرگ کمر ترکیه از ۲۵ 
تا 3۰ مهرماه با حضور شرکت کنندگانی از 33 کشور 
از جمله قهرمانان جهان، ورلد گیمز و بازی های 
همبستگی اسلامی، موفق به کسب مدال شد. 
 در این دوره از رقابت ها که رویدادی رسمی در 
تقویم سالانه فدراسیون جهانی محسوب شده 
و بزرگ ترین تورنمنت بین المللی مشترک این 
رشته ها در سطح جهان به شمار می آید، مهناز 
محمدپور، شهین لطفی و پریا محمدی ساسان 
، موفق به کسب  پس از دو روز رقابت در کمر
مدال برنز مسابقات تریپل پتانک زنان شدند. 
در این دسته، تیم های ملی میزبان و هنگ کنگ 
به ترتیب عناوین قهرمانی و نایب قهرمانی را 
کسب کردند. در رقابت های دابل بولس زنان 
نیز محمدپور و لطفی موفق به کسب مدال نقره 
شدند. در دابل بولس زنان تیم های ملی ترکیه، 
کی و لتونی نیز به مدال طلا و برنز مشترک  اسلوا
کسب کردند.  در تریپل پتانک مردان نیز امین 
ابراهیمیان، آرش دهقانیان، حسین امامیان و 
محسن بزم و در سینگل بولز حسین واعظ زاده به 

عنوان پنجمی رقابت ها دست یافتند.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: مدافع تیم فوتبال پرسپولیس می گوید این تیم در 
لیگ نخبگان آسیا دچار بدشانسی شده است. فرشاد فرجی، 
مدافع تیم فوتبال پرسپولیس در گفت وگو با ایسنا، درباره شرایط 
پرسپولیس در مصاف برابر السد قطر اظهار کرد: بازی خوبی 
انجام دادیم و در شروع هم خیلی خوب بودیم. هدفمان برد بود 
و برای همین با قدرت شروع کردیم و از همان ابتدای بازی خلق 
موقعیت های زیادی داشتیم، اما متاسفانه بدشانس بودیم و 
توپ هایمان به گل تبدیل نشد. سعی داشتیم با مدیریت بازی 
سه امتیاز را کسب کنیم اما فوتبال آن روی دیگرش را به ما نشان 
داد و با بدنشانسی فرصت هایمان به گل تبدیل نشد. فرجی که 
در جریان دیدار پرسپولیس برابر السد دچار مصدومیت شد و از 
زمین مسابقه خارج شد درباره وضعیت مصدومیتش گفت: فعلا 
نمی دانم در چه وضعیتی هستم و باید MRI بگیرم. فقط می توانم 
گر مصدوم نمی شدم شاید می توانستم  بگویم خیلی ناراحتم. ا
بیشتر به تیم کمک کنم. او همچنین گفت: ما بازیکنان با کیفیتی 
داریم و در چند سال اخیر هدف پرسپولیس حفظ مالکیت توپ 
و خلق موقعیت با پاس کاری بوده است. برای همین کیفیت 
زمین خیلی در کیفیت فنی تیم ما تاثیرگذار است. بیشتر این 
مصدومیت ها هم که گریبان تیم ما را گرفته به خاطر زمین های 
بی کیفیت است که فشار بازی را دوچندان می کند. مدافع تیم 
فوتبال پرسپولیس در پایان در پاسخ به این سوال که آیا شانسی 
برای صعود تیمش در لیگ نخبگان آسیا قائل است یا خیر؟ گفت: 
تیم ما در حال حاضر از نظر فنی و خلق موقعیت جزو بهترین  
تیم های لیگ نخبگان است و فقط کمی بدشانس هستیم که 
توپ هایمان به گل تبدیل نمی شود. مطمئن باشید همه چیز 

درست می شود و ما صعود می کنیم. 

بیــنالمــلل
   بایرلورکوزن تقریبا مطمئن شده است که ژابی آلونسو 
تابستان آینده دیگر مربی اش نخواهد بود. مدیران این 
باشگاه معتقدند که دو باشگاه بزرگ در تابستان سراغ این 
مربی خواهند آمد. اسکای اسپورت آلمان اعلام کرده است 
که سرمربی اسپانیایی به دنبال حضور در رئال مادرید یا 
منچسترسیتی است. لیورپول، باشگاهی که ژابی آلونسو پنج 
فصل برایش بازی کرد، تمایلی به جذب آلونسو ندارد و از کار با 
اسلوت راضی است. سباستین هوینس )اشتوتگارت( و ساندرو 
گلزمان در آلمان( نام هایی هستند که بیشتر  گنر )دستیار نا وا
ح  از همه برای جایگزینی سرمربی اسپانیایی لورکوزن مطر
شدند. ژابی آلونسو تا سال ۲۰۲۶ قرارداد دارد، اما به نظر می رسد 
تابستان از لورکوزن جدا می شود. او در دو سالی که هدایت این 
تیم آلمانی را بر عهده داشت، تاریخش را برای همیشه تغییر 
داد. موفقیت ها و سبک مشخصی از بازی باعث شده است 
تا ژابی در میان باشگاه های بزرگ طرفداران زیادی پیدا کند و 
خیلی ها او را جانشین کارلو آنچلوتی یا پپ گواردیولا در تیم های 
رئال مادرید یا منچسترسیتی می دانند. در دسامبر گذشته، 
رئال مادرید قرارداد آنچلوتی را تا 3۰ ژوئن ۲۰۲۶ تمدید کرد ولی در 
منچستر، آینده نامشخص است. احتمال محرومیت و سقوط 
ح و گواردیولا مشخص  همشهری ها به دسته پایین تر مطر
نکرده است که آیا با این تیم ادامه خواهد داد یا نه و تنها چیزی 
که مشخص است اینکه قرارداد گواردیولا پایان ژوئن ۲۰۲۵ به 

پایان می رسد. 

محبوب ترین کشتی گیران جهان چه کسانی هستند؟

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

دنیای  از  که  شرایطی  در  لوپز  میخاین 
کشتی خداحافظی کرده است، در شبکه های 
اجتماعی فعال شده است اما پرافتخارترین 
کشتی گیر دنیا برای رسیدن به محبوب ترین 
راه دشواری در پیش دارد. میخاین لوپز کوبایی 
در 4۲ سالگی برای پنجمین مرتبه به مدال 
طلای المپیک رسید تا با کسب پرافتخارترین 
کشتی گیر تاریخ از میادین خداحافظی کند. 
که در  گیر پرافتخار مدتی است  این کشتی 
گرام حضور دارد و در این بین  شبکه اینستا
نزدیک به ۲۲ هزار دنبال کننده دارد. یک 
گر لوپز چندین سال در  رسانه روسی نوشت ا
کنون در  گرام حضور می داشت احتمالا ا اینستا

بین کشتی گیرانی با بیش ترین دنبال کننده در 
صدر قرار داشت. حسن یزدانی با 3. 4 میلیون 
دنبال کننده بیش ترین دنبال کننده را در بین 
کشتی گیران در جهان دارد و در صدر قرار دارد. 
بعد از او عبدالرشید سعدا...  یف روس قرار دارد 
که دنبال کننده های او ۱. ۵ میلیون نفر هستند 
و در واقع این دو تنها کشتی گیرانی هستند که 
بیش از یک میلیون دنبال کننده دارند. بعد 
، جردن باروز قرار دارد که  از این دو کشتی گیر
۹4۹ هزار دنبال کننده دارد و به نظر می رسد 
کشتی گیر میلیونی لقب  به زودی سومین 
گیرد. حالا لوپز در شرایطی که در تشک کشتی 
بی رقیب بود باید دید می تواند در رسانه های 

اجتماعی نیز بی رقیب باشد و فاصله خود 
؛ اتفاقی که  را با صدرنشینان کم کند یا خیر
فعلا رسیدن به آن کمی بعید به نظر می رسد. 
کوستا  میخاین لوپز با شکست دادن یاسمانی آ
در فینال پاریس به راحتی قهرمان المپیک شد. 
این پنجمین قهرمانی لوپز در کشتی فرنگی 
المپیک بود. پس از مبارزه، لوپز 4۱ ساله کفش 
هایش را در وسط تشک گذاشت و به دوران 
ورزشی خود پایان داد. او در المپیک های 
۲۰۰۸ پکن، ۲۰۱۲ لندن، ۲۰۱۶ ریو، ۲۰۲۰ توکیو 
و ۲۰۲4 پاریس به مدال طلا رسید. در تاریخ 
برگزاری بازی های المپیک، ورزشکاران دیگری 
هم بوده اند که در پنج یا شش دوره مدال طلا 

گرفته اند اما نکته این است که تمام مدال های 
طلا را در بخش انفرادی به دست نیاورده اند و 
شامل هر دو بخش انفرادی و تیمی است. غول 
کوبایی نخستین ورزشکار تاریخ جهان است 
که در ۵ دوره المپیک صاحب مدال طلای 
انفرادی می شود. خبر دیگر درباره لوپز اینکه 
این ورزشکار از سوی انجمن کمیته های ملی 
المپیک کارائیب )Canoc( به عنوان شخصیت 
ورزشی مرد سال شناخته شد. در بخش زنان، 
این جایزه به جولین آلفرد، دونده از سنت 
لوئیس رسید که برنده دوی صد متر شد و در 
دوی ۲۰۰ متر در بازی های المپیک پاریس 

دوم شد. 

غلامحسین پیروانی پیشکسوت فوتبال 
ایران بر این عقیده است که تیم ملی ایران 
مثل هر تیمی روز خوب و بد دارد و انتقادها 
نباید باعث ناراحتی بازیکنان و مربیان تیم 

ملی شود.
   عملکرد تیم ملی 

غلامحسین پیروانی در گفت وگو با تسنیم، 
درباره عملکرد تیم ملی بعد از انجام چهار 
بازی در رقابت های انتخابی جام جهانی 
۲۰۲3 در قاره آسیا گفت: ما در چهار بازی ۱۰ 
امتیاز گرفتیم و در حال حاضر صدرنشین 
گروه مان هستیم، البته در گذشته هم گفتم 
که تیم ملی راحت به جام جهانی صعود 
می کند و مهم این است که ما در جام جهانی 
گذشته  نتایج خوب و متفاوتی نسبت به 
بگیریم. در این چند بازی هم در بعضی 

از مسابقات نمایش خوبی از لحاظ فنی 
نداشتیم و در بعضی بازی ها نیز خوب کار 

کردیم.
   تغییر نسل؟!

با تیم  اینکه باید  با بیان  وی در ادامه 
کید کرد:  جوان تری به جام جهانی برویم، تأ
در جام جهانی برخی از این بازیکنان دیگر 
نمی توانند تیم ملی را همراهی کنند و باید از 
همین حالا به بازیکنان جوان میدان بدهیم 
تا آنها در میدان های حساس محک بخورند 
و خودشان را نشان دهند. وقتی از الان به 
بازیکنان  این  تجربه  بدهیم،  میدان  آنها 
بیشتر می شود و در جام جهانی می توانیم از 
توانایی شان استفاده کنیم. پیروانی در مورد 
اینکه چرا برخی بازیکنان تیم ملی تصمیم 
نشان  خاطر  نمی گیرند،  خداحافظی  به 

گر خودشان خداحافظی کنند خیلی  کرد: ا
بهتر از این است که دیگر دعوت نشوند، در 
کار بر عهده کادر فنی است که  ضمن این 
به جوان ها میدان بدهد. وقتی بازیکنی به 
انتهای فوتبالش نزدیک می شود، جسارت 
خود را از دست می دهد. در واقع جسارت 
یکی از ویژگی های جوانی است و وقتی جوانی 
را از دست می دهید دیگر جسارت گذشته را 
گر در پُست  هم نخواهید داشت، خصوصاً ا
هافبک یا حمله بازی می کنید، چون بازی در 

این دو پُست جسارت می خواهد.
   انتقادات 

سرمربی پیشین تیم فوتبال امید کشورمان 
در مورد ناراحتی بازیکنان و کادر فنی بابت 
برخی انتقادها که از تیم ملی صورت گرفته 
است، یادآور شد: دوست به شما می گوید 

گفتم« ولی دشمن می  گوید بعداً حرفم را  «
می زنم. وقتی تیم بد بازی می کند طبیعی 
است که انتقاد می شود، وقتی هم خوب بازی 
کند همه تعریف می کنند. کادر فنی و بازیکنان 
باید برابر انتقادها تحمل شان را بالا ببرند و 
نباید از این مسئله ناراحت شوند. وقتی ضعف 
یا مشکلی وجود دارد باید به صورت سازنده 

انتقاد کنیم.
   لیگ برتر 

وی راجع به بازی های لیگ برتر و اینکه 
بیشتر  برای قهرمانی  را  تیم  کدام  شانس 
می داند، اظهار داشت: هنوز بازی ها شکل 
چهار  باشیم.  زمان  منتظر  باید  و  نگرفته 
پنج تیم شانس قهرمانی دارند ولی از حالا 
بیشتر  تیم  کدام  شانس  گفت  نمی شود 

است.

لیاقت پرسپولیس و استقلال 
خیلی بیشتر است

پرسپولیس گل نابجایی از السد قطر دریافت کرد. به نظرم السد 
قطر در بیشتر مواقع سوار بر بازی بود با وجود اینکه پرسپولیس 
نمایش خوبی در یک سوم میانی زمین داشت، اما بازیکنان 
نمی توانستند به راحتی وارد محوطه جریمه السد شوند و نیاز به 
انجام کارهای ترکیبی داشتند که از خط دفاعی آن ها عبور کنند. 
متأسفانه پرسپولیس رو به بازی سنتی و ارسال از جناحین آورد؛ 
بازیکنان اسیر بازی سنتی شدند؛ این کار خوب است، اما به 
کیفیت باشد. ارسال های  شرطی که ارسال های هوایی و سانترها با
کیفیتی برای رسیدن به گل و دروازه حریف صورت نگرفت.  با
پرسپولیس می توانست السد را زمین گیر کند. با وجود اینکه 
کیفیت لازم برای نفوذ به محوطه جریمه السد وجود نداشت، اما 
در برخی از مواقع بدشانس هم بودیم و می توانستیم به گل برسیم 
گر بازیکنان حرفه ای تر عمل می کردند  که شانس با ما یاری نکرد. ا
و به دنبال مواردی مثل پنالتی گرفتن می رفتند می توانستند 
کار را در بیاورند. تیم های عربستانی، اماراتی و قطری، بازیکنان 
کیفیتی را خریده اند که از آنها در لیگ نخبگان آسیا  گران قیمت و با
استفاده کنند. در چنین سطح کیفی بالایی مهره های ارزشمند 
سطح خود را نشان می دهند و نتیجه خوبی برای تیم هایشان رقم 
می زنند. همین تفاوت ها تعیین کننده قهرمانی در لیگ نخبگان 
است. من هم مانند بسیاری از پیشکسوتان با آوردن موسیمانه 
گر  برای استقلال که از آفریقای جنوبی است موافق نیستم. ا
قرار است مربی خارجی بیاوریم، کسی را بیاوریم که بتوانیم از 
گر قرار  مسائل فنی و تجارب او استفاده کنیم و آموزش ببینیم. ا
است مربی خارجی خوب به ایران بیاید، باید بتوانیم از حضور 
او نهایت استفاده را ببریم و از تخصص او استفاده کنیم. مربی از 
آفریقا نمی تواند کمک چندانی به فوتبال ما بکند؛ فوتبالِ آفریقا 
در سطحی نیست که بتواند کمک بزرگی به فوتبال ایران بکند. 
کروات ها، اسپانیایی ها و مربیانی از کشورهای صاحب سبک 
می توانند نقش موثر ویژه ای در فوتبال ما داشته باشند. در 
گذشته دیدیم که در بازی های دوستانه ای که با تیم های آفریقایی 
داشتیم با چه وضعیت آشفته ای در بازی ها حاضر می شدند. 
تعدادی از آن ها با دمپایی می آمدند، آن یکی با کلی حواشی آمد؛ 
در کل کاری با شخصیت ها و سرمربیان مختلف آفریقایی ندارم، 
اما اعتقادم بر این است که بارِ فنی آنچنانی برای فوتبال ما، چه در 
استقلال یا چه در پرسپولیس نخواهند داشت. لیاقت تیم های 
بزرگی همچون  پرسپولیس و استقلال خیلی بیشتر است و برای 
شاد کردن دل هواداران دو تیم، باید تصمیمات بهتری گرفته 
شود و به آینده فوتبال ما و مسائل فنی و تأثیر حضور خارجی ها 
نیز دقت شود و در انتخاب هایی که دارند سعه صدر و دقت نظر 

به خرج بدهند. 

حمیددرخشان
کارشناسفوتبال

پیروانی: اعضای تیم ملی مقابل انتقادات تحمل خود را بالا ببرند


